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Kislőd Község Önkormányzat Képviselő-testülete 

8446 Kislőd, Hősök tere 1. 
Tel/Fax: 88/246-001 

Email: kislod@invitel.hu 

Szám: K.                   /2012. 

J E G Y Z ŐK Ö N Y V  

Készült: Kislőd Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2012. december 19-én 17.00 
órakor megtartott közmeghallgatásáról 

Jelen voltak: Somogyi Anna Mária polgármester 
 Marosi Ödön alpolgármester 
 Juhász Ervin 
 Dr. Lóderer Alajos 
 Magvas Antal 
 Üregi Éva önkormányzati képviselők 

Távolmaradt képviselők: 

 Széplábi Ferenc önkormányzati képviselő 

Meghívottak: Dobosi Gergely körjegyző 
Váradi Máténé, a Cigány Kisebbségi Önkormányzat képviselője 
Vidáné Varga Krisztina, a Német Nemzetiségi Önkormányzat Elnöke 

A meghívottak közül megjelent és a napirend tárgyalásánál jelen volt: 

 Dobosi Gergely mb. körjegyző 
Vidáné Varga Krisztina, a Német Nemzetiségi Önkormányzat Elnöke 

A lakosság részéről megjelent 5 fő a mellékelt jelenléti ív szerint. 

Somogyi Anna polgármester köszöntötte a közmeghallgatáson megjelenteket, és a jelenléti ív 
alapján megállapította, hogy a képviselők közül 6 fő megjelent, 1 fő távolmaradt, így a 
testület határozatképes. 

A közmeghallgatást megnyitotta. 

Polgármester javasolta, hogy a képviselő-testület a meghívóban szereplő napirendi javaslatot 
fogadja el. 

A képviselő-testület a polgármester javaslatával egyetértett és 6 szavazattal, 0 
ellenszavazattal, 0 tartózkodás mellett a napirendi javaslatot az alábbiak szerint elfogadta: 
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Napirend: 

1.) Beszámoló az elmúlt év munkájáról. 

 Előadó: Somogyi Anna polgármester 

2.) Közérdekű kérdések, javaslatok. 

NAPIREND TÁRGYALÁSA 

1.) Napirend: Beszámoló az elmúlt év munkájáról. 

Előadó: Somogyi Anna polgármester 

(Az írásbeli anyag a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

Polgármester a jegyzőkönyv mellékletét képező beszámoló szerint tájékoztatta a Képviselő-
testületet, és a lakosságot az Önkormányzat elmúlt évi munkájáról. Emellett elmondta, hogy a 
kislődi iskola és óvoda már nem egy intézmény alá tartozik, azok különváltak. A kislődi 
iskola 2012. december 31-ig marad a volt városlődi székhelyű Általános Művelődési 
Központ, új nevén a Német Nemzetiségi Általános Iskola tagintézménye marad, 2013. január 
1-jével azonban a fenntartását átveszi a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ (KIK), így 
állami fenntartásba és működtetésbe kerül. Arról jelenleg az Önkormányzatnak nincs 
tudomása, hogy a KIK hosszú távon tervezi-e fenntartani az iskolát, vagy esetlegesen a 
bezárásáról dönt majd a későbbiekben. A kislődi óvoda egy 2012. tavaszi megállapodásnak 
köszönhetően az új, 2012. szeptember 1. napjával induló Bakony-völgye Óvoda 
intézményegységévé vált. Az eredeti tervek szerint Magyarpolány és Kislőd hozott volna létre 
egy társulást az óvodafenntartásra annak érdekében, hogy a 2012. szeptembertől decemberig 
igényelhető társulási normatívát ne veszítsék el. A kezdeményezéshez ezt követően még 8 
önkormányzat csatlakozott, így alakult meg a Bakonyjákó, Csehbánya, Farkasgyepű, 
Halimba, Kislőd, Magyarpolány, Németbánya, Nyirád, Szőc és Városlőd községi 
Önkormányzatok fenntartásában, 6 óvodai tagintézménnyel működő Bakony-völgye Óvoda, 
amelynek gesztora Kislőd lett. 
Polgármester elmondta, hogy az Önkormányzat 2012. éves gazdálkodása, ahogy az előző 
éveké is takarékos volt, amely már nem feltétlenül pozitív tartalmú kijelentés, tekintettel arra, 
hogy az állam átvállalta az 5000 fő alatti önkormányzatok teljes hitelállományát, így utólag 
látható, hogy azok a képviselő-testületek döntöttek jól, amelyek hitelt hitelre halmozva vágtak 
bele településük felújításába. Azok az önkormányzatok, amelyek folyamatosan ügyeltek a 
gazdálkodás likviditásának biztosítására, és hitelfelvétel nélkül igyekeztek a települést apró 
lépésekben fejleszteni most vesztesei az említett döntésnek. A kormányzati kommunikáció 
azonban azt sugallja, hogy a későbbiekben ezek az önkormányzatok is számíthatnak 
megfelelő állami kompenzációra. 
Polgármester elmondta, hogy jelenleg nem lehet tudni, hogy az önkormányzati rendszer 
átalakításával hogy alakul az önkormányzatok következő évi költségvetése, az azonban már 
tudható, hogy az eddigi normatív támogatási rendszert feladatfinanszírozás váltja fel, amely 
az önkormányzat által ellátott feladatokhoz rendel megfelelő összegű pénzforrást. Az is 
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látható, hogy a központi költségvetés ezt a finanszírozást csökkenti úgynevezett elvárt 
bevétellel, amely a helyi iparűzési adó bevétel 25%-ának megfelelő összeg lesz. Tekintettel 
arra, hogy ez az összeg akkor is beszámításra kerül, ha az önkormányzat nem vetett ki 
iparűzési adót, az önkormányzat a működésének biztosítása érdekében kénytelen volt dönteni 
a helyi iparűzési adó újbóli kivetéséről 2013. január 1-jétől. 
Polgármester elmondta, hogy a 2012. évben az Önkormányzat a 8-as számú főúton található 
buszmegállóhoz feljárót és lépcsőt építtetett, leaszfaltozta a Hunyadi utcát, a Zrínyi utca két 
oldala közötti feljárót megépíttette, két buszmegállót építtetett a 8-as főútra, a Bajcsy és 
Széchenyi utca kereszteződését (delta kereszteződés) leaszfaltoztatta. Az Önkormányzat a 
2012. évben is támogatta a helyi civil szervezeteket, a szokásos rendezvényeket megtartotta, 
amelyek jól sikerültek. 
Az Önkormányzat a 2012. évben is kiírta és elbírálta a Bursa Hungarica pályázatokat. 
Polgármester elmondta, hogy a tervezett fejlesztéseket az Önkormányzat megvalósította, az 
intézményeit fenntartotta, a költségvetése stabil. Felkérte körjegyzőt, hogy a tájékoztassa a 
megjelent lakosságot a közigazgatás átszervezéséről. 

Körjegyző elmondta, hogy a közigazgatás átszervezéséből az ügyfelek vélhetően nem fognak 
észrevenni semmit, tekintettel arra, hogy néhány, meglehetősen alacsony éves ügyszámú 
ügytípus kivételével minden marad ott, ahol azt eddig intézték, csak a hivatalokat fogják 
máshogy hívni. Magyarpolány és Kislőd Községek Körjegyzőségétől körülbelül 20 darab ügy 
kerül át az Ajkai Járási Hivatalba, az összes többi helyben marad. Az okmányiroda helyett a 
járási hivatal intézi majd a személyi okmányokkal, gépjárművekkel, lakcímnyilvántartással 
kapcsolatos ügyeket. 
 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el, így polgármester javasolta, hogy a Képviselő-testület a 
beszámolót fogadja el. 

A Képviselő-testület a polgármester javaslatával egyetértett, és 6 szavazattal, 0 
ellenszavazattal, 0 tartózkodás mellett elfogadta az Önkormányzat elmúlt évi munkájáról 
szóló beszámolót. 

2.) Napirend: Közérdekű kérdések, javaslatok. 

Polgármester kérte a megjelenteket, hogy amennyiben bárkinek közérdekű kérdése, javaslata 
van, azt mondja el. 

Németh Viktor elmondta, hogy a hirdetőtáblák olyan anyagból készültek, amelyekre nem 
lehet rajzszeggel feltűzni semmit, csak szeggel és kalapáccsal lehet bármilyen hirdetményt 
kitenni. Kérte, hogy lehetőség szerint az Önkormányzat rögzíttessen egy puha OSB lapot a 
kemény faréteg elé, hogy a hirdetmények kihelyezhetők legyenek. Elmondta, hogy meglátása 
szerint sokan használják az alsó buszmegállót is, oda is ki kellene tenni egy hirdetőtáblát. 

Polgármester megköszönte az észrevételt, elmondta, hogy az Önkormányzat megoldja a 
problémát. 
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Egyéb közérdekű kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

Egyéb kérdés, hozzászólás nem hangzott el, így polgármester megköszönte figyelmet és a 
közmeghallgatást 18.00 órakor berekesztette. 

K.m.f. 

 Somogyi Anna Dobosi Gergely 
 polgármester körjegyző 


